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Utdragsbestyrkande:

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdag 20 april 2020

Tid Klockan 17:00 – 19:05

Plats Sessionssalen i kommunalhuset.

Beslutande Se bifogade uppropslistor

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare

Inga närvarande ej tjänstgörande ersättare. 

Utses att justera Ann-Marie Högberg (S) och Christian Ottosson (C)

Justeringens tid 27 april 2020 Paragrafer §1-19, §21-29 
§20 och §30 förklarades 
vid sammanträdet 
omedelbart justerade, och 
återfinns i separat 
protokoll. 

Underskrifter

Lars Axelsson
Sekreterare

Erik Ottoson
Ordförande

Ann-Marie Högberg Christian Ottosson 
Justerare Justerare
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

TILLKÄNNAGIVANDE
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen. 

Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande 
kommunala föreskrifter: 

- Revidering av riktlinjer för säkerhetsskydd i Huddinge kommun (HKF 1610)

BEVIS 
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 20 april 2020

Protokollets §1-19 och 21-29 har justerats den 27 april 2020

Anslaget sattes upp den 28 april 2020

Anslaget tas ner den 20 maj 2020

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 19 maj 2020

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se

Underskrift
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Uppropslista 2020-04-20
31 ledamöter   

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten

1. Sara Heelge Vikmång (S) Samtliga

2. Daniel Dronjak (M)

3. Arnold Boström (SD)

4. Rasmus Lenefors (S)

5. Christina Eklund (M)

6. Nujin Alacabek (V)

7. Malin Danielsson (L) Samtliga

8. Eeva Laine (S)

9. Jelena Drenjanin (M)

10. Christian Ottosson (C)

11. Anders Lönroth (MP)

12. Ingalill Söderberg (DP)

13. Mats Arkhem (SD)

14. Rikard Lingström (S) Samtliga

15. Erik Ottoson (M)

16. Dennis Åström Ullström (KD) Samtliga

17. Niklas Bougt (V) Samtliga

18. Michaela Lööf (S)

19. Eva Carlsson-Paulsén (M) Samtliga

20. Lars Björkman (HP) Samtliga Charlotte Björkman

21. Pran Malhotra (S)

22. Martin Nigals (SD)

23. Love Bergström (M)

24. Bo Källström (L)

25. Shewen Nysmed (S)

26. Karin Adolfsson (C) Samtliga

27. Gunilla Helmerson (M)

28. Carina Sundström (MP) Samtliga 

29. Sonia Benavente (V) Samtliga

30. Aza Cheragwandi (S)

31. Leif Dyrvall (DP) Samtliga
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Uppropslista 2020-04-20

30 ledamöter 

Ledamoten frånvarande 
under följande 
paragrafer

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten

32. Ann Clewett (SD) Samtliga

33. Peter Höög (M) Samtliga

34. Ann-Marie Högberg (S)

35. Jennifer Lind (M) Samtliga

36. Claes Thim (S) Samtliga

37. Karl Henriksson (KD)

38. Sofia Knutz (L) Samtliga

39. Sven Pernils (SD) Samtliga

40. Johanna Bergman (M) Samtliga

41. Olov Hamilton (V)

42. Anneli Sjöberg (S) Samtliga

43. Caroline Örtholm (M) Samtliga

44. Henrik Juhlin (C) Samtliga

45. Yossi Sigal (S)

46. Anders Abel (MP) Samtliga

47. Kennet Bergh (M)

48. John Clewett (SD) Samtliga

49. Kamile Ünver (S)

50. Patrik Willingstam (DP)

51. Britt Björneke (V)

52. Mats Österholm (M) Samtliga

53. Erling Karlsson (S) Samtliga

54. Lisbeth Krogh (HP) Samtliga

55. Chris Smith (L) 

56. Björn Karlsson (M) Samtliga

57. Margareta Vikgren (S) Samtliga

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga

59. Nicolas Holst (M) Samtliga

60. Fredrik Fjällström (S) Samtliga

61. Tomas Selin (C) 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 1

Diarienummer KS-2020/93.901

Anmälan av ny ledamot och ny ersättare i kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Ordförande anmäler från länsstyrelsen inkomna protokoll med följande innehåll:

 Chris Smith (L) utses till ny ledamot i kommunfullmäktige från och med den 
16 april 2020 till och med den 14 oktober 2022 (ny ledamot efter Cem Delen).

 Anders Jönsson (L) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med 
den 16 april 2020 till och med den 14 oktober 2022 (ny ersättare efter Chris 
Smith). 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 2

Beslut rörande inlämnade frågor

Till dagens sammanträde med kommunfullmäktige har inga frågor inkommit.  
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 3

Svar på nya frågor

Till dagens sammanträde med kommunfullmäktige har inga frågor inkommit, således 
utgår ärendet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 4

Diarienummer KS-2020/495.110

Svar på interpellation ställd av Rikard Lingström (S) till kultur-
och fritidsnämndens ordförande, Bo Källström (L) - Varför 
satsar inte Huddinge på biblioteken?

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om behandling av interpellationen kan bordläggas, och 
finner härvid att så är fallet.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 5

Diarienummer KS-2017/1007.104

Ta bort baren i Trångsund och lägg en simbassäng där - svar 
på medborgarförslag

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Amanda Björklund inkom den 29 mars 2017 med ett medborgarförslag om att ta bort 
baren i Trångsunds centrum och bygga en simbassäng där istället.
 
Det finns i dagsläget en restaurang och bar i Trångsund centrum i ett hus som ägs av 
det kommunala bolaget Huge bostäder AB. Huge bostäder AB har lämnat in en 
ansökan om planbesked för att kunna utveckla sin fastighet, som de också fått ett 
positivt beslut om. Det finns dock inga planer på en simhall på fastigheten.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om behandling av medborgarförslaget kan bordläggas, 
och finner härvid att så är fallet.

Beslutet ska skickas till
Förslagsställaren 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 6

Information från kommunrevisionen

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

Sammanfattning
Kommunrevisionens ordförande Eva-Li Prades Eriksson (S) informerar 
kommunfullmäktige om kommunrevisionens uppdrag, roll och ansvar. 

Härefter informeras kommunfullmäktige om vad kommunrevisionen, utifrån 
genomförda granskningar, rekommenderar kommunstyrelsen och granskade nämnder 
att göra. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 7

Diarienummer KS-2019/1808.915

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2019

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av rapporterna.

Sammanfattning
Följande rapporter har inkommit till kommunfullmäktige:

 Individ- och familjeomsorgens rapport av beslut som inte verkställts inom tre 
månader fjärde kvartalet 2019.

 Vård- och omsorgsnämndens rapport till kommunfullmäktige angående icke 
verkställda beslut den 31 januari 2020.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 8

Diarienummer KS-2020/644.912

Revisionsberättelser budgetåret 2019 - prövning av 
ansvarsfrihet enligt 5 kap. 24 § kommunallagen (2017_725)

Ordförande meddelar att ärendet utgår vid dagens sammanträde, och istället 
behandlas vid fullmäktiges sammanträde den 8 juni. Se anledning till detta nedan 
under rubriken Överläggning i kommunfullmäktige. 

Överläggning i kommunfullmäktige
Erik Ottoson, fullmäktiges ordförande, informerar om ärendet: I en av de inlämnade 
revisionsberättelserna tillstyrks ej att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelsen. 
Kommunfullmäktiges ordförande begär om förklaring från kommunstyrelsen över 
revisorns uttalande senast den 1 juni. Med kommunstyrelsens förklaring som 
underlag, inklusive revisionsberättelser, tas ärendet Revisionsberättelser budgetåret 
2019 – prövning av ansvarsfrihet enligt 5 kap. 24 § kommunallagen fram för 
behandling av fullmäktige den 8 juni. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 9

Diarienummer KS-2019/2743.181

Årsredovisning 2019 för Huddinge kommun 

Kommunfullmäktiges beslut
1. Årsredovisning för Huddinge kommun 2019 enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 mars 2020 godkänns.

2. Av 2019 års resultat avsätts 22,5 mnkr till kommunens resultatutjämningsreserv.

3. Över- och underskott i nämndernas driftbudget 2019 överförs enligt tabell 2 i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 mars 2020 och 
redovisas under eget kapital.

4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna år 2019 med 
motsvarande tillägg till investeringsbudgeten för 2020, godkänns enligt tabell 3 i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 mars 2020.

Sammanfattning
Bedömningen av måluppfyllelsen för 2019 är att den är god för de övergripande 
målen Bra att leva och bo, Utbildning med hög kvalitet, Fler i jobb, God omsorg för 
individen, samt för de strategiska målen Systematisk kvalitetsutveckling, Attraktiv 
arbetsgivare och Sund ekonomi. Ekosystem i balans bedöms som godtagbar med 
motiveringen att även om verksamheterna har arbetat aktivt med åtgärder för att 
förbättra miljö och klimat, bedöms att målen som är uppsatta för 2021 riskerar att inte 
uppnås.

Resultatet enligt kommunens ekonomiska mål (årets resultat exklusive exploaterings- 
och realisationsvinster) är positivt (169 mnkr) och överskrider det budgeterade 
resultatet med 98 mnkr. Inklusive exploaterings- och realisationsvinster är resultatet 
plus 193 mnkr.
 
Resultatet för bolagskoncernen (sammanställda räkenskaper) uppgår till 316 mnkr, 
vilket är 201 mnkr lägre jämfört med föregående år. Resultatet hänför sig främst till 
kommunens och Huge Bostäders utfall.
 
En samlad bedömning av kommunens finansiella mål, verksamhetsmål samt av 
kommunkoncernens positiva resultat över tid är att kommunen och koncernen 
uppfyller kriterierna för god ekonomisk hushållning.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 9 forts.

Diarienummer KS-2019/2743.181

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår en resultatöverföring för nämnderna med 65,1 
mnkr. Nämndernas balanserade resultat till och med 2019 blir då plus 72,8 mnkr. 
Enligt kommunens regler för ekonomistyrning, ska negativa resultat återställas inom 
tre år efter det år då underskottet uppkommit. Uppföljning av åtgärdsplan ska ske i 
samband med kommunens delårsrapportering. För 2019 föreslås en avsättning till 
kommunens resultatutjämningsreserv med 22,5 mnkr.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth (MP) 
och Nujin Alacabek (V).

Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Rasmus Lenefors (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas förslag till beslut i ärendet, 
se bilaga 9.1 till detta protokoll.

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till beslut i ärendet, se 
bilaga 9.2 till detta protokoll.

Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propostioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens förslag 
mot bifall till Socialdemokraternas förslag mot bifall till Vänsterpartiets förslag. 
Ordförande finner härvid att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer i kommunfullmäktige
Rasmus Lenefors (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 9.1 till detta protokoll.

Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget förslag, se bilaga 9.2 till detta protokoll.

Protokollsanteckningar
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 9.3 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till
Samtliga nämnder
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 10

Diarienummer KS-2020/349.111

Hemställan från Huge Bostäder AB om att genomföra 
försäljning av fastigheten Huddinge Förrådet 23

Kommunfullmäktiges beslut
1. Huge Bostäder AB:s hemställan om att använda sig av Huge Bostäder 
Holdingbolag AB för att genomföra försäljningen av fastigheten Huddinge Förrådet 
23 godkänns.

2. Bildande av ett dotterbolag till Huge Bostäder Holdingbolag AB för förvärv av 
fastigheten Huddinge Förrådet 23 godkänns.

3. Bolagsordning för det nybildade dotterbolaget till Huge Bostäder Holdingbolag 
AB godkänns (bilaga 3).

4. Som styrelse i det av Huge Bostäder Holdingbolag AB nybildade dotterbolaget 
väljs Greger Nilsson, Karin Strömberg Ekström samt Helena Roos. Som ordförande 
och vice ordförande i styrelsen väljs Greger Nilsson respektive Karin Strömberg 
Ekström. Samtliga val sker för tiden till och med den årsstämma som följer närmast 
efter det val till kommunfullmäktige som förrättas nästa gång.

5. Som lekmannarevisor för Huge Bostäder Holdingbolag AB väljs Ulrika Wennberg 
(M). Uppdraget gäller för tiden intill slutet av den årsstämma som följer efter nästa 
val till kommunfullmäktige.

6. Överlåtelse av fastigheten Huddinge Förrådet 23 till av Huge Bostäder 
Holdingbolag AB nybildat dotterbolag godkänns.

7. Godkännande att Huge Bostäder AB, via Huge Bostäder Holdingbolag AB, 
kommer att försälja aktierna i det nybildade dotterdotterbolaget, och därmed indirekt 
fastigheten Huddinge Förrådet 23, till Järntorget Bostad AB samt att Huge Bostäder 
AB lämnar en moderbolagsborgen i aktieöverlåtelseavtalet.

8. Huge Bostäder AB får möjlighet att bilda ytterligare två dotterdotterbolag till Huge 
Bostäder Holdingbolag AB under förutsättning att ändamålet med bolagsbildningen 
är att bilda bolag till vilka fastigheter överlåts innan bolaget säljs vidare till annan 
juridisk eller fysisk person.

Sammanfattning
Huge Bostäder AB har lämnat in en hemställan om att kommunfullmäktige i 
Huddinge godkänner försäljning av fastigheten Huddinge Förrådet 23 i Sjödalen. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 10 forts.

Diarienummer KS-2020/349.111

Järntorget har för avsikt att förvärva fastigheten med avsikt att bebygga densamma 
med bostäder. Detaljplanearbete pågår och köpet kommer att fullföljas först när 
detaljplan har vunnit laga kraft. Avtalet är en del av exploateringsplanerna av 
kvarteren Fabriken och Förrådet inom Storängen.
 
Försäljningen av fastigheten Förrådet 23 sker formellt genom att Huge Bostäder AB 
säljer 100 procent av aktierna i ett nybildat dotterdotterbolag, till vilken fastigheten 
överlåts, till köparen. Köpeskilling för aktierna är cirka 160 mnkr. Köpeskillingen 
kommer att justeras utifrån de faktiska kostnaderna för exploateringsavtal med 
Huddinge kommun. En latent skatt på reavinst om 24 mnkr regleras genom en 
tilläggsköpeskilling i aktieöverlåtelseavtalet. Skatt på reavinst skulle kunna utlösas 
om rådande regelverk skulle komma att förändras innan Järntorget helt genomfört sin 
vidareförsäljning av fastigheten till en eller flera bostadsrättsföreningar.
 
Konceptet för försäljningar av fastigheter enligt förslaget och bilagorna 1 och 4 till 
detta tjänsteutlåtande överensstämmer med gällande inkomstskattelag och den praxis 
som bildats mot bakgrund av denna lag. Kommunfullmäktige har godkänt att Huge 
Bostäder AB bildar holdingbolag samt att kunna bilda dotterdotterbolag för 
försäljning av fastigheter.
 
Mot bakgrund av att Huge Bostäder AB har getts denna möjlighet föreslår 
kommunstyrelsens förvaltning att kommunfullmäktige godkänner bolagets 
hemställan om att genomföra försäljning av fastigheten Huddinge Förrådet 23 enligt 
föreslagen process.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Gunilla Helmerson (M), Ann-Marie Högberg (S) och Britt 
Björneke (V).

Gunilla Helmerson (M) yrkar att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag.

Ann-Marie Högberg (S) och Britt Björneke (V) yrkar att fullmäktige ska avslå 
kommunstyrelsens förslag i sin sin helhet, se bilaga 10.1 till detta protokoll.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
föralag mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 10 forts.

Diarienummer KS-2020/349.111

Reservationer i kommunfullmäktige
Ann-Marie Högberg (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, och 
Britt Björneke (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig till förmån för 
eget förslag, se bilaga 10.1 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till 
Huge bostäder AB



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

18 (48)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 11

Diarienummer KS-2018/2984.210

Medel för sanering och återställande av Glömstastugan, 
Boplatsen 1

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunstyrelsens driftbudget 2020 utökas med 2,5 mnkr för sanering och 
återställande av Glömstastugan, Boplatsen 1. Tillskottet finansieras med budget från 
reserverade medel.

Sammanfattning
Natur- och byggnadsnämnden beslutade den 19 november 2018, paragraf 15, att 
förelägga Huddinge kommun att vid vite om 0,5 mnkr kronor, senast 12 månader från 
att beslutet vunnit laga kraft, sanera byggnaden (Glömstastugan) på fastigheten 
Boplatsen 1 från hussvamp och återställa skadade delar.
 
Åtgärdsföreläggandet överklagades till Länsstyrelsen som fattade beslut i ärendet den 
28 oktober 2019, ärendebeteckning 4034-7598-2019. Beslutet ändrades endast 
avseende tidsfristen som förlängdes till 18 månader från den 3 december 2019, då 
beslutet vann laga kraft.
 
För att verkställa beslutet om att sanera och återställa byggnaden krävs en 
tilläggsbudget motsvarande 2,5 mnkr.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.
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Beslut om plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning 
2020-2022 med utblick till 2035

Kommunfullmäktiges beslut
1. Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning 2020 med utblick till 2035, bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 19 februari 2020, 
godkänns.

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med 
respektive nämnd/nämnder påbörja samhällsbyggnadsprojekt och 
lokalprojekt/utredningar enligt sammanställningen i bilaga 2 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 februari 2020.

3. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att skyndsamt återkomma med förslag till 
hantering av projekten Skola Östra Balingsnäs och Solgård 2:22.

4. Lokaler i projektet Nytorp 4:7 LSS-boende ska uppföras av Huddinge 
Samhällsfastigheter AB med kommunen som hyresgäst.

5. Förskola i projektet Hängbjörken ska uppföras av fristående aktör och ha en 
fristående aktör som bedriver verksamheten

6. Samhällsbyggnadsprojektet Skolan 2 avbryts. 

Sammanfattning
Kommunen tar genom samordnad planering av tillgodoseende av lokalbehov för 
offentligt finansierad verksamhet, samhällsbyggnadsprojekt och koncernens 
investeringsbehov varje år fram en plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning. 
Planen har tagits fram i samarbete mellan kommunens samtliga förvaltningar under 
ledning av kommunstyrelsens förvaltning. Med få undantag följs de 
lokalbehovsplaner som beslutats av respektive nämnd.
 
De projekt som föreslås starta under 2020 bidrar till att kommunens mål för en 
långsiktigt hållbar utveckling uppfylls. När det gäller planen som helhet så finns det i 
stort sett en god följsamhet mot beslutade mål och riktlinjer, även om det gjorts vissa 
avsteg.
 
Det finns en god planberedskap för att kunna uppnå målet om 20 000 bostäder till 
2030, men åtgärder behöver vidtas för att få ett så högt bostadsbyggande som möjligt 
över tid i skiftande konjunkturer. 
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Målet om att hälften av nya verksamheter ska byggas och drivas av fristående aktörer 
har ännu inte fått fullt genomslag, eftersom många kommunala projekt är under 
planering och produktion.
 
Huddinge kommuns planerade kraftiga tillväxt innebär omfattande investeringar i 
lokaler och ny infrastruktur, men ger också stora exploateringsvinster på sikt. När 
målsättningen om att hälften av tillkommande lokaler för offentligt finansierad 
service ska uppföras av fristående aktörer slår igenom så avtar kommunens 
investeringar i lokaler. Kommunens investeringar i samhällbyggnadsprojekt ska totalt 
sett finansieras av exploateringsvinster som uppstår vid försäljning av kommunens 
mark samt av bidrag från exploatörer till utbyggnad av infrastruktur. Detta uppnås 
över tid även om det är ojämnt fördelat. Låneskulden bedöms inte överstiga 85 000 
kronor per invånare (gällande så kallade skuldtak) under perioden 2020 – 2035.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Rasmus Lenefors (S), Christian Ottosson (C), 
Anders Lönroth (MP), Britt Björneke (V), Ingalill Söderberg (DP), Karl Henriksson 
(KD), Bo Källström (L) och Nicholas Nikander (L), kommunalråd med ansvar för 
samhällsbyggnadsfrågor och frågor om fysisk planering.

Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C) och Ingalill Söderberg (DP), 
Karl Henriksson (KD) och Bo Källstöm (L) yrkar samtliga bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Rasmus Lenefors (S) yrkar att fullmäktige ska bifalla Socialdemokraternas förslag till 
beslut i ärendet, se bilaga 12.1 till detta protokoll. Rasmus Lenefors (S) yrkar även att 
kommunstyrelsen ska bifalla punkt K i Vänsterpartiets förslag till beslut i ärendet, se 
bilaga 12.3 till detta protokoll.
 
Anders Lönroth (MP) yrkar att fullmäktige ska bifalla Miljöpartiets förslag till beslut 
i ärendet, se bilaga 12.2 till detta protokoll.
 
Britt Björneke (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla Vänsterpartiets förslag till beslut i 
ärendet, se bilaga 12.3 till detta protokoll.

Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propostioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens förslag 
mot bifall till Socialdemokraternas förslag mot bifall till Vänsterpartiets förslag mot 
bifall till Miljöpartiets förslag. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer i kommunfullmäktige
Rasmus Lenefors (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 12.1 till detta protokoll.

Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
12.2 till detta protokoll.

Britt Björneke (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget förslag, se bilaga 12.3 till detta protokoll.

Protokollsanteckningar
Christian Ottosson (C), för Centerpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 12.4 till detta protokoll.  
 
Ingalill Söderberg (DP), för Drevvikenpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 12.5 till detta protokoll.  
 
Karl Henriksson (KD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 12.6 till detta 
protokoll.  
 
Bo Källström (L), för Liberalernas fullmäktigegrupp, anmäler protokollsanteckning, 
se bilaga 12.7 till detta protokoll.  

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder
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Beslut om riktlinjer för storlek på friyta vid förskolor och 
skolor

Kommunfullmäktiges beslut
1. Riktlinjer för storlek på friyta vid förskolor och skolor, enligt bilaga 1, till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 februari 2020, antas.

2. Riktlinjer för storlek på friyta vid förskolor och skolor, enligt bilaga 1, blir 
tillämpliga när beslutet i kommunfullmäktige vunnit laga kraft.

Sammanfattning
Kommunstyrelsens förvaltning har tagit fram ett förslag till riktlinjer för storlek på 
friyta vid förskolor och skolor.
 
Riktlinjerna utgår ifrån Plan och bygglagen samt Boverkets allmänna råd BFS 
2015:1-FRI 1 och vägledningen ”Gör plats för barn och unga! En vägledning för 
planering, utformning och förvaltning av skolans och förskolans utemiljö” men har 
anpassats efter Huddinge kommuns förutsättningar när det gäller storleken på friytan. 
Riktlinjerna skiljer sig åt i olika delar av Huddinge kommun och avgränsningen som 
gjorts speglar bebyggelsens förutsättningar samt översiktsplanens ambitioner om 
framtida utveckling av kommunen.
 
Kommunen har delats in i tre zoner: A, B och C.
 
Zon C följer Boverkets rekommendationer vilket innebär; 40 m2 friyta/barn 
(förskola) samt 30 m2/barn (grundskola) och en sammanhängande friyta om minst 3 
000 m2 med tillägget att tillgängliga stråk med koppling till naturområde är önskvärt.
 
Zon B avviker från Boverkets rekommendationer när det gäller friyta/barn, vilket 
innebär; 30 m2/barn (förskola) och 23 m2/barn (grundskola) och en 
sammanhängande friyta om minst 3 000 m2 plus att tillgängliga stråk med koppling 
till naturområde inom 300 meter ska finnas.
 
Zon A avviker från Boverkets rekommendationer när det gäller friyta/barn samt 
sammanhängande friyta, vilket innebär; 20 m2/barn (förskola) och 15 m2/barn 
(grundskola) och en sammanhängande friyta om minst 2 000 m2 plus att tillgängliga 
och lekvänliga stråk med koppling till naturområde inom 300 meter ska finnas.
 
Syftet med riktlinjerna är att stödja arbetet med Huddinges förskole- och skolbarns 
tillgång till utomhusmiljöer så att deras lek- och rörelsebehov tillfredsställs och deras 
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utveckling främjas även i tätbebyggda miljöer. Med andra ord, det ska finnas ytor där 
barnen ska kunna röra sig och leka i anslutning till sin förskola eller skola. 
Kommunen har tagit fram riktlinjer för att säkra att barns ytor inte enbart hänvisas till 
utkanten av tätbebyggda områden där konkurrensen om marken inte är lika stor och 
där tillräckligt utrymme finns. Kommunen behöver hitta en balans som gör att barns 
ytor säkerställs även i tätbebyggda miljöer. Riktlinjerna möjliggör för en effektiv och 
likvärdig hantering i detaljplaner och bygglov då de avses gälla för samtliga förskolor 
och grundskolor i kommunen, såväl kommunala som enskilda verksamheter.
 
Förslaget har skickats på remiss till förskolenämnden, grundskolenämnden, kultur- 
och fritidsnämnden, natur- och byggnadsnämnden (verksam till och med 31 december 
2018), tillsynsnämnden (verksam till och med 31 december 2018) samt Huddinge 
Samhällsfastigheter AB. Under remissen har det inkommit synpunkter från samtliga 
tillfrågade nämnder. Huddinge samhällsfastigheter AB har inte inkommit med något 
remissvar. Av remissvaren framkommer att förslaget behöver kompletteras och 
förtydligas på en rad punkter och begrepp såsom friyta, vilka typer av förskolor som 
omfattas av riktlinjerna, om riktlinjerna gäller vid nybyggnation, om- och/eller 
tillbyggnad, barnkonsekvensanalys etc. Förtydliganden och komplettering efterfrågas 
också i avstegsmallen både vad gäller innehåll och hantering. Förslaget till riktlinjer 
har justerats för att förtydliga efterfrågade aspekter, se bilaga 7.

Flera remissinstanser ser positivt på att förslag till riktlinjer för storlek på friyta vid 
förskolor och skolor tagits fram och lyfter fram en rad fördelar med att ha kommunala 
riktlinjer. Egna riktlinjer för kommunen förenklar och underlättar planprocessen, 
säkrar tillgången på tomtmark, skapar likvärdighet, är tidsbesparande och ger goda 
förutsättningar för en bra utemiljö för förskolan/skolan. Tillsynsnämnden är kritiska 
till föreslagna riktlinjer och menar att dessa behöver omarbetas, kompletteras och 
förtydligas på en rad punkter. 

Förvaltningen föreslår att förslag till riktlinjer enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtandet 
daterat den 19 februari 2020 godkänns.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Olov Hamilton (V), Anders Lönroth (MP), 
Rasmus Lenefors (S), Tomas Selin (C), Jelena Drenjanin (M), Bo Källstöm (L) och 
Nicholas Nikander (L), kommunalråd.

Tomas Selin (C), Jelena Drenjanin (M) och Bo Källstöm (L) yrkar samtliga bifall till 
kommunstyrelsens förslag.
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Olov Hamilton (V) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla Vänsterpartiets förslag 
till beslut i ärendet, se bilaga 13.1 till detta protokoll.

Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla Miljöpartiets förslag 
om återremiss av ärendet, se bilaga 13.2 till detta protokoll.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot bifall till Vänsterpartiets förslag mot bifall till Miljöpartiets förslag. 
Ordförande finner härvid att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer i kommunfullmäktige
Olov Hamilton (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget förslag, se bilaga 13.1 till detta protokoll.

Anders Lönroth (MP) reserverar sig till förmån för sitt yrkande om återremiss, se 
bilaga 13.2 till detta protokoll.

Protokollsanteckningar
Rasmus Lenefors (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 13.3 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till 
Remissinstanserna
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Planprogram för Flemingsbergsdalen – beslut om 
godkännande

Kommunfullmäktiges beslut
Planprogram för Flemingsbergsdalen enligt förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 
den 19 februari 2020 godkänns, med följande ändring:

I planprogrammet på sidan 41 byta ut

”I genomsnitt kl. 8-20 under sommarhalvåret (21 mars - 21 september) ska:

• Bostadsgårdarna uppnå minst 2 timmar sol på hälften av gården”

till

”I genomsnitt kl. 8-20 under sommarhalvåret (21 mars - 21 september) bör:

• Bostadsgårdarna uppnå minst 2 timmar sol på hälften av gården”

Sammanfattning
Planprogrammet syftar till att utveckla Flemingsbergsdalen till en stadsdel som 
uppvisar höga stadsbyggnadskvalitéer, och som genom en flexibel bebyggelsestruktur 
förmår att möta föränderliga omvärldsförutsättningar och utvecklas över tid.
 
Programområdet omfattar cirka 75 hektar och utgörs till övervägande del av ett 1,3 
km långt avsnitt av en dalgång som sträcker sig från nordost till sydväst. Genom hela 
området parallellt med dalgångens norra sida löper ett brett väg- och spårområde.
 
Programmet bygger på en övergripande idé om att Fle-mingsbergsdalen ska knytas 
ihop med övriga Flemings-berg. De barriärer som Huddingevägen och järnvägen 
utgör föreslås överbryggas med hjälp av en ny överdäckning mellan Regulatorbron 
och en ny bro i Flemingsbergsledens förlängning. Tydliga stråk och kopplingar samt 
strategiskt viktiga platser och målpunkter pekas ut.
 
Inom planprogrammet ryms bland annat cirka 35 000 arbetsplatser, cirka 5 000 
bostäder, cirka 50 000 kvadratmeter kommersiell service, 3 parker, 4 skolor, 7 
förskolor, evenemangsanläggning, hotell- och kongressanläggning samt resecentrum.
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Förvaltningens övervägande
 
Planprogrammet överensstämmer med tidigare beslut om att utveckla centrala 
Flemingsberg till en regional stadskärna med tät bebyggelse och en hög koncentration 
av arbetsplatser. 
 
En miljökonsekvensbeskrivning (MKB) har inte upprättats för programmet. Däremot 
har en undersökning utförts med den preliminära slutsatsen att planprogrammet kan 
antas medföra betydande miljöpåverkan. Strategisk miljöbedömning och MKB tas 
istället fram i detaljplanearbetet.
 
Programförslaget har arbetats fram under relativt kort tid sett till dess storlek och 
komplexitet. En följd av detta är att bland annat dagvatten, trafik, buller och 
barnperspektivet endast har utretts på en övergripande nivå.
 
Förvaltningen bedömer att programområdet är tillräckligt utrett för en 
programhandling som syftar till att visa kommunens ambitioner och vara ett underlag 
för fortsatt arbete med kommande detaljplanering. Programmet håller sig på en mera 
övergripande och konceptuell nivå än andra program som tagits fram under senare tid 
i Huddinge. Efter planprogrammets godkännande behöver flera frågor utredas vidare i 
respektive detaljplan samt samordnat mellan detaljplanerna.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Ann-Marie Högberg (S), Christian Ottosson 
(C), Britt Björneke (V), Anders Lönroth (MP), Chris Smith (L), Tomas Selin (C) och 
Nicholas Nikander (L), kommunalråd.
 
Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C), Chris Smith (L) och Tomas Selin (C) 
yrkar samtliga bifall till kommunstyrelsens förslag.

Ann-Marie Högberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med tillägg av eget 
förslag, se bilaga 14.1 till detta protokoll.

Britt Björneke (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla Socialdemokraternas förslag till 
beslut, se bilaga 14.1 till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunfullmäktige ska avslå kommunstyrelsens 
förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propostioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens förslag 
mot bifall till Socialdemokraternas förslag mot bifall till Miljöpartiets förslag. 
Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Reservationer i kommunfullmäktige
Ann-Marie Högberg (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 14.1 till detta protokoll. 

Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt avslagsyrkande, 
se skriftlig reservation som bilaga 14.2 till detta protokoll.

Britt Björneke (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget förslag, se skriftlig reservation som bilaga 14.3 till detta protokoll. 

Protokollsanteckningar
Christian Ottosson (C), för Centerpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 14.4 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till
Remissinstanserna
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Upphävande av handelspolicy för Huddinge kommun

Kommunfullmäktiges beslut
Handelspolicy för Huddinge kommun beslutad av kommunfullmäktige den 10 maj 
2010 upphävs.

Sammanfattning
Handeln står nu inför mycket stora förändringar i och med den ökande e-handeln och 
som nuvarande policy inte belyser. Arbetet med handelsfrågor behöver anpassas till 
nya förutsättningar där såväl fysisk handel som e-handeln inkluderas liksom övrig 
påverkan i samhällsplanering.
 
Med anledning av de förändrade förutsättningarna är ett mer agilt arbetsunderlag att 
föredra framför en fastlagd och beslutad policy, varför nu gällande policy (bilaga 1) 
föreslås upphävas.
 
Det nya arbetsunderlaget benämnt ”Planeringsunderlag för handelns utveckling i 
Huddinge” (bilaga 2), kan lättare uppdateras kontinuerligt för att följa de förändringar 
som sker.
 
Planeringsunderlaget, som avslutas med rekommendationer i form av en 
”Handelsavstämning” för såväl fysisk handel som e-handeln, kommer att förankras 
och inarbetas i samtliga program- och planarbeten som berör handel.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.
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Revidering av riktlinjer för säkerhetsskydd i Huddinge 
kommun (HKF 1610)

Kommunfullmäktiges beslut
1. Riktlinjer för säkerhetsskydd i Huddinge kommun (HKF 1610) ska ha den nya 
lydelsen som framgår av bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 19 
februari 2020.

2. Kommande revideringar av Riktlinjer för säkerhetsskydd i Huddinge kommun 
(HKF 1610) överlåts till kommunstyrelsen.

Sammanfattning
Enligt säkerhetspolisens föreskrifter för säkerhetsskydd (PMFS 2019:2) ska 
verksamhetsutövare som bedriver säkerhetskänslig verksamhet ha ett regelverk för 
säkerhetsskydd.
 
I Huddinge kommun utgörs nämnda regelverk av Riktlinjer för säkerhetsskydd i 
Huddinge kommun (HKF 1610), se bilaga 3. Dessa riktlinjer är fastställda 1989, och 
med anledning av att lagstiftningen och kommunens behov har förändrats sedan dess 
föreslås en revidering av dokumentet.
 
Förvaltningens förslag till reviderade riktlinjer, bilaga 1, reglerar främst 
ansvarsförhållandena mellan kommunstyrelsen och övriga nämnder, samt tydliggör 
särskilda funktioners roll i säkerhetsskyddsarbetet.
 
Förvaltningen föreslår också ett tillägg i delegationsordningen för kommunstyrelsen, 
enligt bilaga 2. Uppgiften att utse säkerhetsskyddschef och biträdande 
säkerhetsskyddschef delegeras enligt förslaget till kommundirektören, i linje med 
förfarandet vid anställning av avdelningschef.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet ska skickas till
Samtliga nämnder
Huddinge kommuns författningssamling
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Områdesbegränsning enligt lagen om mottagande av 
asylsökande

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunstyrelsen får i uppdrag att anmäla till Migrationsverket att kommundelarna 
Vårby, Flemingsberg och Skogås i Huddinge kommun enligt lagen om mottagande av 
asylsökande ska undantas för möjlighet till egenbosättning.

Sammanfattning
Den 1 januari 2020 trädde nya regler ikraft som innebär att asylsökande som flyttar 
till eget boende i vissa områden med socioekonomiska utmaningar som huvudregel 
inte ska ha rätt till dagersättning. Det är de berörda kommunerna som avgör vilka 
områden som omfattas. Syftet med de nya reglerna är att fler asylsökande ska bo där 
det finns förutsättningar för ett socialt hållbart mottagande och att därigenom minska 
de negativa sociala konsekvenserna av asylsökandes eget boende.
 
De kommundelarna i Huddinge som föreslås undantas för möjligheten till egen 
bosättning är Vårby, Flemingsberg och Skogås. I dessa kommundelar finns lägst 
andel förvärvsarbetande, lägst medianinkomst, högst andel utrikesfödda och högst 
arbetslöshet.
 
I nuläget är det svårt att förutse vilka effekter de nya reglerna kommer att få för 
Huddinge eftersom det är beroende av hur de asylsökande själva väljer att agera 
utifrån de förändrade förutsättningarna. Det är av stor vikt att följa utvecklingen i 
kommunen och i länet för att se i vilken utsträckning de förändrade reglerna kommer 
att få de avsedda effekterna.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Mats Arkhem (SD), Anders Lönroth (MP) 
och Olov Hamilton (V).
 
Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Mats Arkhem (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla Sverigedemokraternas förslag till 
beslut i ärendet, se bilaga 17.1 till detta protokoll.
 
Anders Lönroth (MP) yrkar att fullmäktige ska avslå kommunstyrelsens förslag till 
beslut.
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Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot bifall till Sverigedemokraternas förslag mot bifall till Miljöpartiets 
förslag. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer i kommunfullmäktige
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet, se skriftlig reservation som bilaga 
17.2 till detta protokoll.
 
Mats Arkhem (SD), för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 17.1 till detta protokoll. 

Protokollsanteckningar
Olov Hamilton (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 17.3 till detta protokoll.

Beslutet ska skickas till
Migrationsverket
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Ändrad process för Mål och budget 2021 

Kommunfullmäktiges beslut
1. Beslut om Mål och budget 2021, inklusive beslut om skattesats, senareläggs och 
fastställs av kommunfullmäktige den 2 november 2020.

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, den 1 juni 2020, fastställa ett inriktningsbeslut 
för höstens budgetprocess. Inriktningsbeslutet ska innehålla preliminär ekonomiplan 
för 2021-2023, övergripande struktur till ny styrmodell och målstruktur samt tidpunkt 
för beslut om nämndernas verksamhetsplaner.

3. Extra sammanträde för kommunfullmäktige fastställs till den 5 november 2020.

Sammanfattning
Spridningen och risken för smittspridning av covid-19 (Corona-viruset) medför 
omfattande problem och stora osäkerheter i samhället och i Huddinge kommun lokalt. 
Med anledning av osäkra ekonomiska förutsättningar föreslås att beslut om Mål och 
budget för 2021 skjuts fram till senare i år.
 
Mål och budget för 2021, inklusive skattesats, föreslås beslutas av 
kommunfullmäktige den 2 november 2020. Förslag upprättas och beslutas av 
kommunstyrelsen den 21 oktober. Detta är ett avsteg från Arbetsordning för 
kommunfullmäktige i Huddinge kommun (HKF 9000, 7 §). Samtidigt föreslås att ett 
extra sammanträde för kommunfullmäktige fastställs till den 5 november 2020.
 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen den 1 juni 2020 beslutar om en inriktning 
för höstens budgetprocess. Inriktningsärendet ska innehålla en preliminär 
ekonomiplan för 2021-2023 med beräknade skatte- och bidragsintäkter samt 
volymberäkningar för nämnderna som bygger på ny befolkningsprognos och senast 
uppdaterade prognoser från SKR och SCB. Inriktningsärendet förslås även innehålla 
en övergripande struktur till ny styrmodell och målstruktur för Huddinge kommun. 
Som ytterligare underlag för den fortsatta processen med verksamhetsplanering 
delges samtidigt koalitionens preliminära innehåll i styrmodellen. Slutligt beslut om 
styrmodell tas av kommunfullmäktige i Mål och budget 2021.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag
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Befrielse från förtroendeuppdrag 

Kommunfullmäktige beslutar

att befria Anders Jönson (L) från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige. 

Kommunfullmäktige beslutar vidare

att hos Länsstyrelsen i Stockholms län hemställa om åtgärd för utseende av ny 
ersättare i kommunfullmäktige efter Anders Jönson (L). 
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Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad, och återfinns därför i separat protokoll. 
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Utred möjligheterna till att upplåta mer kommunal mark för 
koloniträdgårdar - svar på motion väckt av Sven Pernils (SD)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Sven Pernils (SD) har väckt en motion om att utreda möjligheterna till att upplåta mer 
kommunal mark för koloniträdgårdar. Motionären föreslår att kommunstyrelsen ges i 
uppdrag att undersöka efterfrågan på koloniträdgårdar i Huddinge kommun och att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att utforska möjligheterna till att upplåta mer 
kommunal mark för koloniträdgårdar.
 
Kolonilotter bidrar med grönska och mötesplatser i stadsrummet och främjar 
rekreation, social hållbarhet och biologisk mångfald. Många ekosystemtjänster kan 
kopplas till denna typ av verksamhet.
 
Huddinge står inför en stark expansion, vilket ökar konkurrensen om marken. Många 
olika funktioner ska få plats på en begränsad yta. Kolonilotter och andra typer av 
stadsodling tillskapar värden men alla markanspråk behöver vägas mot varandra.
 
I stadsutvecklingsarbetet görs bedömningar av hur marken ska användas för att 
tillgodose behov och skapa många olika kvaliteter och det är i det arbetet som 
avvägningar av hur marken ska användas får hanteras. I de utvecklingsplaner som tas 
fram i våra utvecklingsområden utreds vilken markanvändning som är möjlig och 
lämplig varför en särskild översyn av mark för detta ändamål inte bedöms nödvändig.
 
Med hänvisning till förvaltningens synpunkter föreslås kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Diarienummer KS-2018/3019.119

Försök med köttfri månad i Huddinges skolor - svar på 
motion väckt av  Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Olov 
Hamilton (V), Konrad Hylten (V) och Sonia Benavente (V)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Olov Hamilton, Konrad Hyltén och Sonia Benavente 
(samtliga V) har den 17 december 2018 inkommit med en motion med förslag om 
försök med köttfri månad i Huddinge grundskolor.
 
Motionärerna anför att animalieproduktionen står för cirka 15 procent av det totala 
utsläppet av växthusgaser. För att rädda klimatet anser motionärerna att 
köttkonsumtionen behöver gå ner till cirka 20 kilo kött per person och år. 
Motionärerna anser därför att Huddinges skolor, som varje dag serverar mat till 
tusentals Huddingebarn, kan göra en insats för att minska köttkonsumtionen.
 
Med hänvisning till detta yrkar motionärerna:
- Att ett försök görs med en köttfri månad i alla Huddinges grundskolor.
 
Motionen har remitterats till grundskolenämnden och synpunkter har inhämtats från 
miljö- och bygglovsförvaltningen.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är viktigt att arbeta med 
hållbarhetsfrågorna för att minska skolmåltidernas negativa inverkan på klimatet. 
Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning är att skolorna redan idag bedriver ett 
aktivt och målmedvetet arbete som på olika sätt utgör viktiga åtgärder för att minska 
skolmåltidernas negativa effekter på klimatet.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser dock inte att ett försök med en köttfri månad 
skulle vara det mest effektiva eller lämpliga sättet att minska skolmåltidernas 
klimatpåverkan. En köttfri månad skulle visserligen minska köttintaget under den 
specifika perioden, men förvaltningen anser att det finns andra åtgärder som på ett 
bättre sätt bidrar till att minska grundskolornas negativa inverkan på klimatet, till 
exempel att aktivt arbeta för att minska matsvinnet och att uppmuntra eleverna i 
grundskolan att välja vegetarisk kost genom att erbjuda detta som alternativ till 
måltider med kött.
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Därtill vill förvaltningen lyfta fram vikten av att måltiderna som serveras i 
kommunens grundskolor ska grundas på vetenskap och beprövad erfarenhet. Det är 
därför positivt att grundskolorna följer Livsmedelsverkets rekommendationer vid 
planeringen av grundskolornas måltider. Den så kallade ”Måltidsmodellen” ger ett 
helhetsperspektiv på bra måltider och används vid planering och uppföljning av den 
offentliga måltidsverksamheten. Med ett sådant helhetsperspektiv kan grundskolorna 
erbjuda hållbara måltider som samtidigt är näringsmässigt anpassade till skolbarnen.
 
Med hänvisning till ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska 
avslås.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Utlys klimatnödläge i Huddinge kommun - svar på motion 
väckt av Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Sonia 
Benavente (V), Olov Hamilton (V) och Britt Björneke (V)

Ärendet utgår, då det behandlats vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 
2020. 
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Huddinge kommun ska inte främja osund konkurrens – svar 
på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S), Claes Thim (S) 
och Aza Cheragwandi (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
En motion har inkommit till Kommunfullmäktige den 18 mars 2019, innebärande att 
kommunen inte ska främja osund konkurrens, genom att följa Arbetsmiljöverkets 
rekommendationer för krav i upphandling på arbetsmiljö.
 
Det finns företag som fuskar med skatter, arbetsvillkor och arbetsmiljö och 
därigenom kan konkurrera ut seriösa företag. Motionärerna föreslår att Huddinge 
kommun ska ställa högre krav på arbetsmiljö i företag som lämnar anbud och blir 
leverantörer till kommunen genom upphandling. Kraven behöver också följas upp 
och det ska finnas tydliga regler om konsekvenser för företag som bryter mot 
uppställda krav.
 
Alla arbetsgivare som har arbetstagare (anställda eller inhyrda) som utför arbete i 
Sverige ska följa arbetsmiljölagen och föreskrifterna om systematiskt 
arbetsmiljöarbete. Företag som lämnar anbud för att bli leverantör till kommunen 
förutsätts följa alla gällande lagar och förordningar.
 
Arbetsmiljöverket har tillsynsansvar för arbetsmiljöarbetet och Skatteverket har 
tillsynsansvar för skatter och moms. Kommunens uppdrag är att ställa och kontrollera 
eventuella tillkommande krav, som inte regleras i lag.
 
Lag om offentlig upphandling, LOU 2016:1145 är en processlagstiftning som styr hur 
upphandlingar ska genomföras. Kommunens upphandlingsprocess följer 
upphandlingslagen och har därmed inbyggda kontroller för bland annat dessa frågor.
 
Förvaltningen föreslår att motionen anses besvarad med motiveringen att 
motionärernas frågeställningar redan hanteras inom kommunens 
upphandlingsprocess.
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Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Utträde ur Mälardalsrådet – svar på motion väckt av Mats 
Arkhem (SD)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Motion om utträde ur Mälardalsrådet väcktes av Mats Arkhem (SD) i 
kommunfullmäktige den 30 september 2019.
 
Motionären anser att Mälardalsrådet var en bra idé i grunden men att det finns skäl att 
minska antalet överflödiga politiskt styrda instanser, främst med syftet att spara 
skattebetalarnas pengar men även för att förenkla och precisera de ”politiska 
apparaterna till sina kärnuppdrag”. Mot den bakgrunden föreslår motionären att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att ansöka om utträde ur Mälardalsrådet.
 
Mälardalsrådet är en intresseorganisation för kommuner och regioner i Stockholm-
Mälarregionen som är ideellt och politiskt styrd. Mälardalsrådet bildades 1992 då 
politiker från olika delar av Stockholm-Mälarregionen såg ett behov av större 
samverkan för att möta den tilltagande urbaniseringen och befolkningstillväxten i 
regionen.
 
Medlemskostnaden för Huddinge kommun är inte hög (145 tkr) jämfört med den 
nytta en storregional mötesplats ger medlemmarna i form av ett nätverk som spänner 
över kommun- och regiongränser och underlättar regional kompetensförsörjning och 
skapar samverkansytor Huddinge annars inte skulle ha haft. Ett bra exempel på det är 
den storregionala systemanalysen ”En Bättre Sits”, som omfattar sju län och är en 
gemensam plan för framtida infrastruktur och transporter som innehåller konkreta 
förslag för hur regionen fram till år 2030 ska kunna möta ökad befolkningstillväxt 
och arbetsmarknadens krav.
 
Mot bakgrund av det avvisar kommunstyrelsens förvaltning motionärens förslag och 
föreslår kommunstyrelsen att avslå motionen.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Individanpassade måltider för att förhindra undernäring i 
Huddinges äldreomsorg – svar på motion väckt av Sara 
Heelge Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
I kommunfullmäktige den 30 september 2019 väcktes motionen ”Individanpassade 
måltider för att förhindra undernäring i Huddinges äldreomsorg” – av Sara Heelge 
Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S).
 
I motionen kan man läsa att undernäring är en av de största utmaningarna inom 
äldreomsorgen. Förslagsställarna vill att måltiderna i äldreomsorgen i högre grad än 
idag ska utgå från individens behov och önskemål, främja aptit och matglädje och bli 
en tydligare del av omvårdnaden.
 
Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden och Huddinge 
pensionärsråd.
 
Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar precis som motionärerna att människor 
lever allt längre vilket också ställer höga krav på kommunens resurser och att de 
anpassas utifrån äldres behov.
 
Motionärernas förslag ”att maten i Huddinges äldreomsorg i så stor utsträckning som 
möjligt ska vara individuellt anpassad för att möta varje individs näringsbehov och 
utgå från de senaste nordiska näringsrekommendationerna” är, mot bakgrund av vad 
som framgår av vård- och omsorgsnämndens remissvar, till övervägande del redan 
uppfyllt.
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att motionen ska anses besvarad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Gratis mensskydd för Huddinges unga - svar på motion väckt 
av Niklas Bougt (V)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Niklas Bougt (V) har den 30 september 2019 inkommit med en motion om gratis 
mensskydd för Huddinges unga. I motionen föreslås mensskydden finnas tillgängliga 
i skolor och på ungdomsmottagningar.
 
Motionen har remitterats till socialnämnden, grundskolenämnden och gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden.
 
Kommunens grund- och gymnasieskolor erbjuder redan idag elever möjligheten att 
hämta gratis mensskydd på skolsköterskans expedition. Således finns mensskydd 
tillgängligt under skoldagen för elever som är i behov av detta.
 
Med hänvisning till vad som framförts ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning 
att motionen ska anses besvarad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

46 (48)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 28

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer

Sammanfattning
Till kommunfullmäktiges sammanträde har inte några motioner eller interpellationer 
inlämnats. 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

47 (48)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 29

Diarienummer KS-2019/3307.915

Delgivningar 

Sammanfattning
Inga delgivningar har inkommit inför dagens sammanträde med kommunfullmäktige.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

48 (48)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 20 april 2020 § 30

Diarienummer KS-2020/769.111

Tillfälligt tillägg till ägardirektivet för Huge Bostäder AB

Paragrafen förklaras omedelbart justerad, och återfinns därför i separat protokoll. 
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